
Öppet möte om parken vid parkleken Nybygget i 

Gubbängen 

Ett öppet möte om upprustningen av parkleken Nybygget i Gubbängen hölls den 28 maj 2015 klockan 

18-19.30. 30-40 personer, alla vuxna, närvarade på möte. Flera av de vuxna framförde också syn-

punkter som barn bett dem framföra. Även parklekens personal har samlat in synpunkter från 

föräldrar och barn som nyttjar parkleken innan mötet och sammanställt en lista som överlämnades 

till Exploateringskontoret och Farsta Stadsdelsförvaltning. Det har varit ett stort engagemang 

gällande parkleken.  

Från Stockholms stad medverkade representanter för Exploateringskontoret och Farsta Stadsdels-

förvaltning. Dessutom medverkade landskapsarkitekter från Sweco AB. 

Sammanställningen nedan innehåller synpunkter från både det öppna mötet, inkomna mail och de 

synpunkter som föräldrar och barn har meddelat till parklekens personal.   

Personalen på parkleken gjorde en bedömning att det som de flesta önskat var att flygplanet skulle 

behållas, att det skulle finnas ett grillhus med tak, att det ska bli en konstgräsplan och att det ska 

finnas något slags vatten/vattenlek i parken. 

ALLMÄNT OM UTFORMNINGEN AV PARKEN: 

Bra att det blir en upprustning av parken. Parken är populär men sliten. 

Stor park. Den bör kunna rymma mycket om man ser över helheten. 

Skulle ytorna kunna disponeras på annat sätt om parklekshuset flyttas i framtiden. Kanske går det att 

disponera ytorna bättre om gångvägen mellan gungorna och bollplanen drogs om. 

Använd gärna material som är ekologiskt och giftfritt.  

Tänk ekologiskt, ekosystemtjänster som kan vara pedagogiskt. 

Gummiunderlag önskas då det ej blir hårt på vintern. 

Skugga saknas. Det kan bli stekhett på sommaren. Behövs mer träd eller annat som skuggar. 

Vatten. Plaskdamm eller något att blöta fötterna i vore bra. Dusch, pump, press-on eller dylikt vore 

toppen. Dricksvatten värdefullt. 

Tänk på hur parkleken kan användas under vintern.  

Olika åldrar leker i olika delar av parken.  Äldre barn vill vara för sig inte bland småbarn. 

Belysning. Ny bättre belysning som lyser upp parken bättre. Bra om det är upplyst på kvällarna gärna 

senare. Det är bra att lamporna släcks vid 22 som de gör idag så att de kringboende ej störs. 

Kullen är världens bästa pulkabacke. 

Entréerna till parken är inte bra. Det behövs fina entréer från alla håll. 



Parklekens uppdrag är att ordna verksamhet för alla åldrar. Barn i alla åldrar, föräldrar och 

mor/farföräldrar. 

Vore bra om man kan titta utanför själva parkleksområdet och göra något åt parkstråket som 

fortsätter i riktning mot tunnelbanan. Det är otäckt där. Har varit överfall. Lägg utegymmet i stråket 

istället så att det blir mer människor där. Ha skickats in ett medborgarförslag om odling i parken. Kan 

man ha djur som betar i parken. Ta bort granar i parken. Odling vore bra t ex som den odling som 

finns på Stockholmshems mark i Hökarängen. 

Parken är även en mötesplats när parkleken är stängd. 

Djurhållning i parken. 

Stora gräsytor är bra. 

Viktigt att tillgänglighetsanpassa så att även barn med olika slags funktionshinder ska kunna leka i 

parken. 

UTRUSTNING I PARKEN: 

Behåll flygplanet. Parken kallas flygplansparken. Flygplanet bör tas tillvara. Kan man sätta det på 

marken. Flygplanet bör vara i luften.   

Gärna något unikt som inte är standardprodukter. (Se även ovan) 

Gärna tema på parken. 

2 förråd behövs. Det finns ett idag. Det finns inte el i förråden. Förråden är utdömda. Ramper till ev 

nya förråd får inte vara för branta och förråden måste vara tillräckligt stora. 

Bollplank kan vara roligt. Kan förrådsväggen fungera som bollplank. 

Bra med en större klätterutrustning som passar lite äldre barn. 

Klättervägg.  

Lekhus med broar. 

Stor lång rutschbana. 

Studsmattor (nedsänkta i mark) 

Gummiunderlag som ej blir hårt på vintern. 

Gruppgungan (”Fågelbogungan”) och vippgungan är toppen.  Bra med många gungor. Det är inte fullt 

i gungorna. Ibland när förskolorna kommer är det fullt i gungorna. Ha gungorna samlade och inte 

utspridda i parken. 

De romerska ringarna är kul. De romerska ringarna är inte kul de används knappt. 

Roterande gungbräda är kul. 



Linbanan kvar någonstans. Flytta linbanan till död yta (t.ex. öster om parklekshuset) Flytta inte 

linbanan dit för det passar med skate/kickbike där. 

Barnen lär sig cykla i parken. Målade banor kan vara kul. 

En scen med tak för evenemang. Gärna med el. 

Fler barnvagnsplatser under tak. 

Fler sittplatser på många olika ställen. 

Lekland för små barn (med staket runt). 

Odlingslotter o pallkragar 

BOLLSPORT, BOLLPLAN, SKATE, KICKBIKE, UTEGYM, SPONTANIDROTT MM: 

Många yngre grabbar har önskat sig skate. Flera vill poängtera att det ska vara skate som riktar sig till 

yngre barn ej till äldre som kan resa längre. De kan åka till Högdalsanläggningen(?) Det ska vara en 

nybörjarskatepark. Det är bra om man kan testa både skate och kickbike. 

Fråga om ljud från skatebordåkning kom upp. Hur bullrar skate o kickbike.? Ljud kan störa grannar. 

Det finns ett lokalt fotbollslag som använder bollplanen. Tränar på den grusade ytan en gång i 

veckan. Det är en perfekt storlek på planen som den är idag. Det spelas där dagligen. 

Det är bra med högt stängsel på bollplanen. 

Alla barn är inte bollspelare. Det är bra att det kommer in mer andra funktioner t ex för kickbike och 

skate. Ej behålla stor bollplan på bekostnad av detta. 

Uppvärmd fotbollsplan vore bra. 

Basketmål är bra. Gärna basketmål i två olika nivåer. Det ska vara material som det studsar bra på. 

Utegym. Kan vara bra om man kan gymma och se barnen samtidigt. Utegym behöver det vara här? 

Finns ett bra utegym i Sköndal. Vore bra med ett utegym som är anpassat till personer med 

funktionsnedsättning. 

Tennisplan, Beachvolleyplan, Boulebana 

Motorikbana. 

Parkourbana. 

Vore bra med en plan yta med sarg som kan spolas på vintern. 

VEGETATION: 

Mycket buskar, träd och grönska. Fler växter så det ser lite finare ut. Mycket taggar och snår och bär 

som inte går att äta idag. Plantera inte taggiga växter. Plantera gärna fruktträd och bärbuskar. Bra att 

det går att äta och plocka. 



 

BELYSNING: 

Ny belysning som lyser upp hela parkområdet på kvällar och nätter. Bra om det är upplyst på 

kvällarna gärna senare. Bra att lamporna släcks vid 22 som idag så att verksamheten ej 

störkringboende. 

GRILL: 

Önskemål om en grill med tak så att man kan grilla året runt. Ny bättre grill. Den befintliga grillen är 

bra men det behövs nytt stenmaterial i den. Parkleken Starrmyran har en bra grill, men risk för att 

bränna sig på den. Bra höjd på nuvarande grill. Grillen används dagligen. Det behövs en 

avställningsyta intill grillen. 

ÖVRIGT: 

Vore bra om parken var öppen även på helgen. Vore bra om den var öppen även på sommaren. Den 

är stängd för länge. 

Fläkt på taket på hus öster om linbanan låter och kan vara störande. 

 

Svar från Exploateringskontoret och Stadsdelsförvaltningen 

Vi har fått in väldigt mycket önskemål och synpunkter. Vi kommer att studera dessa, göra en 

noggrann avvägning och se vad som är möjligt att genomföra. 

Vi kommer ej att studera möjligheten att göra en uppvärmd fotbollsbana. Vi kommer att studera hur 

man kan disponera parken med en konstgräsplan som är mindre än dagens fotbollyta därför att det 

är en erfarenhet från stadsdelen att dessa används mycket mer. 

Det blir inget lågt basketmål då dessa förstörs snabbt.  

Vi kommer ej heller att planera för djurhållning i parken. 

Många andra önskemål blir lättare att tillgodose. Flygplanet har flera allvarliga säkerhets-

anmärkningar. Men vi kommer att låta någon hantverkskunnig person titta på flygplanet tillsammans 

med en säkerhetskonsult för att se om det är möjligt att åtgärda anmärkningarna och bevara det i 

parken. 

Vi kommer att ta med ett grillhus med tak. 

Vi kommer att studera möjligheten att få vatten i någon form i parken i det fortsatta arbetet. 

Vi kommer att på olika sätt försöka att arbeta in skugga. 

Vi kommer att planera för en ny plan för fotboll o basket i konstgräs. 

Vi kommer att planera för  en skate/kickbike bana i området. 



Vi kommer att se till att det även fortsättningsvis finns öppna ytor för att lära sig cykla och åka 

trampbil. 

Vi kommer att beakta tillgänglighetsaspekter vid planering av parken. 

Vi kommer att beakta så många som möjligt av ovanstående önskemål med hänsyn till en god 

helhetslösning och de ekonomiska förutsättningarna. 

En illustrationsplan kommer att läggas ut på denna informationsplats när ett sådant material är 

färdigt. 

 

Tack! 

Vi vill tacka alla medverkande för engagemang, förslag och ideer. 


